



**Circular No. (43)**

**Regarding the obligation of all Saudi Seafarers working on board ships flying the Saudi or foreign flag to obtain Maritime Seaman Book issued by TGA**

**تعميم رقم (٤٣)**

**بشأن إلزام جميع البحارة السعوديين العاملين على متن السفن الرافعة للعلم السعودي أو الأجنبي بالحصول على سجل الخدمة البحرية الصادر من قبل الهيئة العامة للنقل**

To:

- All Saudis Seafarers working onboard ships.
- All shipping companies in KSA.
- Whom it may concern.

Cc:

- General department of Branches and Business Service Centers

Based on the Royal Decree No. (33) dated 5/4/1440 AH, approving the Maritime Commercial Law and the Maritime Seaman book regulations issued with the approval of the Chairman of the Board of Directors of the Transport General Authority (TGA), His Excellency the Minister of Transport and Logistic Services, No. (1/43/275) dated 09/19/ 1443 AH, and its included articles on the issuance of the Maritime Seaman Book for seafarers working on board ships sailing in domestic or international waters.

Therefore, the TGA emphasizes on all Saudi seafarers that the provisions of the first paragraph above must be applied before they join to work on board Saudi or foreign ships sailing inside or outside the territorial waters of the Kingdom.

To apply for a Maritime Seaman book the concerned seafarers can visit one of the branches of the Transport General Authority or submit an application via the following link: (<https://naql.sa/main/#seamanbook>)

إلى:

- جميع البحارة السعوديين العاملين على متن السفن.
- جميع شركات النقل البحري في المملكة.
- من يهمه الأمر.

نسخة إلى:


- الإدارة العامة للفروع ومراكز خدمات الأعمال

استناداً إلى المرسوم الملكي رقم (٣٣) وتاريخ ٥/٤/١٤٤٠هـ الصادر بالموافقة على النظام البحري التجاري و اللائحة المنظمة لسجل الخدمة البحرية الصادرة بموافقة رئيس مجلس إدارة الهيئة العامة للنقل معالي وزير النقل والخدمات اللوجستية رقم (٢٧٥/٤٣/١) وتاريخ ١٩/٠٩/١٤٤٣هـ وما شملت في بنودها على إصدار سجل الخدمة البحرية للبحارة العاملين على متن السفن التي تبحر داخل أو خارج المياه الإقليمية للمملكة.

عليه فإن الهيئة تؤكد على جميع البحارة السعوديين بوجوب تطبيق ما ورد بالفقرة الألى أعلاه وذلك قبل إلحاقهم للعمل على متن السفن السعودية أو الأجنبية داخل أو خارج المياه الإقليمية للمملكة

للتقديم على سجل الخدمة البحرية يمكن للبحارة المعنيين بزيارة أحد فروع الهيئة العامة للنقل أو التقديم طلب عبر الرابط الإلكتروني

التالي: (<https://naql.sa/main/#seamanbook>)

وكيل الهيئة للنقل البحري  
Deputy of Maritime Transport  
  
عبد الرحمن بن معتوق الثنيان  
Abdulrahman Matoq Althonayan